
Dorpsraad America 
 
Jaarverslag 2009 
   America, januari 2010 
 
Evenals voorgaande jaren was het afgelopen jaar ook weer een jaar vol activiteiten voor 
onze Dorpsraad. In maart 2006 zijn met 13 leden in een nieuwe Dorpsraad gestart. Nadat er 
2 leden in de loop 2006 zijn afgetreden, zijn er in 2007 nog eens 2 en in 2008 nog eens 1 lid 
) Nico Vermeer afgetreden. De Dorpsraad bestaat momenteel uit 8 personen en is een 
redelijk goede mix van man/vrouw (5/3), kern/buitengebied (4/4). 
We vergaderen maandelijks en gemiddeld worden de vergaderingen goed bezocht. 
We worden geadviseerd door Michael van Rengs (raadslid) en Hay Mulders (ex-voorzitter 
Dorpsraad). 
Het Dagelijks Bestuur, dat de vergaderingen voorbereidt, bestaat uit de volgende 5 
personen: 
 
- Hay Engels     Voorzitter 
- Marco Hesp  Penningmeester en Vice Voorzitter 
- Geert Vogelzangs   Secretaris   
- Ellen Jacobs-Vervoort   lid dagelijks bestuur   
- Mien Klaassen-Sijbers  lid dagelijks bestuur 
  
De andere leden van de Dorpsraad zijn: 
Frank ten Doeschate, Wiel Berden en Dorien Mulders. 
 
De verslagen van de Dorpsraadvergaderingen worden geschreven door Ellen Jacobs-
Vervoort. 
Deze verslagen worden maandelijks naar diverse instanties verstuurd en via ons eigen 
 “’t Peelklokje” worden de inwoners van America maandelijks geïnformeerd over zaken, die 
binnen de Dorpsraad ter sprake komen.  
De Dorpsraad heeft een eigen website www.americaweb.nl  met daarop het 
Dorpsraadnieuws en allerlei ‘links’ naar sites van verenigingen en andere sites, die voor 
America interessant zijn. O.a. ook een ‘link’ naar het ‘’Peelklokje’’. Deze site wordt 
onderhouden door Marco Hesp. 
 
 
Enkele jaarlijks terugkerende activiteiten van de Dorpsraad zijn: 
 

- We hebben in 2006 een Dorps Ontwikkelings Visie (DOV) geschreven. Hierin wordt 
de stand van zaken met betrekking de leefbaarheid beschreven, met daarin een visie 
naar de toekomst. Deze DOV is een leidraad voor de Dorpsraad voor haar 
activiteiten, die met leefbaarheid te maken hebben. 
Deze DOV is vertaald naar een Dorps Ontwikkelings Plan (Plannen die met goedkeur 
van de gemeente zullen worden gerealiseerd). 

- Bijeenkomst met alle verenigingen en stichtingen in december 
- Opstellen en actueel houden van een verenigingslijst met daarop alle voorzitters en 

secretarissen en de email-adressen. 
- Opstellen en actueel houden van een activiteitenoverzicht, waarin alle verenigingen 

hun activiteiten kenbaar kunnen maken. De Dorpsraad zorgt, indien nodig voor 
stroomlijning en voor publicatie in Echo, Peelklokje en de website. 

- Ger Pluk (lid tot medio 2007) neemt actief deel in de redactie van het Peelklokje, het 
maandblad dat destijds uit de Dorpsraad is ontstaan en momenteel in zijn 23e 
jaargang zit. 

http://www.americaweb.nl/
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- Het balgooien wordt georganiseerd; in samenspraak met de betrokken paren wordt 
een route opgesteld. Organisatie: Frank te Doeschate en Dorien Mulders. 

- Met de kermis wordt een kleurwedstrijd voor de jongere jeugd georganiseerd. 
Organisatie: Marco Hesp en Dorien Mulders.  

- De vergaderingen van het Dorpsraden Overleg werden door Mien Klaassen-Sijbers 
bezocht. Indien gewenst gaat Hay Engels hier ook naar toe. Vanaf 1994 
vertegenwoordigt Mien tevens namens het Dorpsradenoverleg de Commissie Wonen 
Welzijn en Zorg en Adviesraad WMO. 

- Geert Vogelzangs fungeert vanuit de Dorpsraad als contactpersoon met de 
gemeente betreffende onderhoud. 

- De organisatie van de kerstboominzameling door de gemeente wordt vanuit het dorp 
ondersteund door Piet Swinkels. Deze activiteit vervalt m.i.v. 2010. 

- Mien Klaassen-Sijbers vertegenwoordigt de Dorpsraad in de organisatie van het 
Eetpunt.  

- Indien nodig worden vergaderingen van de gemeentelijke commissies bezocht.  
- Regelmatig worden er recepties e.d. in het eigen dorp bezocht. Receptiebezoek e.d.: 

Geert Vogelzangs, Dorien Mulders en  Ellen Jacobs-Vervoort. 
- Jaarlijks worden de lopende zaken m.b.t. America besproken met het College van 

B&W.  
 

Er vindt uiteraard veelvuldig contact plaats met de gemeente, telefonisch en schriftelijk 
m.b.v. e-mail. Vanuit de gemeente komen maandelijks een groot aantal stukken in de 
richting van de Dorpsraad. Verder gaan er ook regelmatig adviezen (gevraagd en 
ongevraagd) in de richting van de gemeente. 
 
Dit jaar loopt als rode draad door de vergaderingen van de Dorpsraad: 
 de voortgang van de DOP Projecten 
 het project  “America in ’t Groen” in samenwerking met IKL en de Gemeente (sub-

projecten: Kabroekse Ommetje, opwaardering groen Gerard Smulderstraat, opknappen 
Kerkbos en Groen voor particulieren) 

 het project “Senioren aan de Computer” .  
 Vervanging van kunstwerk  D’n Turfsteker 

 
 
Belangrijke zaken, die in 2009 zijn gerealiseerd: 
 
M.b.t. DOP-project Veilige fietsverbindingen van America naar Horst: De zone tussen 
Meterik, Hegelsom en de Middenpeelweg is als 60km-zone ingericht. Dit betekent dat de 
Hofweg/Oude Peeldijk veiliger voor fietsers en voetgangers wordt. Tevens is de Nieuwe 
Peeldijk fietsvriendelijk ingericht door deze voor doorgaande autoverkeer af te sluiten.    
Tevens zal de Schiksedijk/Eijckhorsterweg fietsvriendelijk worden ingericht door het afsluiten 
voor gemotoriseerd verkeer middels een landbouwsluis.  
 
M.b.t. DOP-project DorpsServiceCentrum: voorbereiding project Senioren aan de 
Computer. 
De organisatie hiervan is in handen van KBO, Aan de Brug en Dorpsraad. 
Start van de opleiding is gepland in januari 2010 in Aan de Brug. Er zijn ca. 30 cursisten. 
 
Plaatsing en gebruikname AED’s in America. Tevens de opleiding van ca. 30 inwoners van 
America in het gebruik van deze AED’s. 
  
 
Gemeenschapshuis “Aan de Brug” heeft een Bestuur, bestaande uit vertegenwoordigers van 
de huurders. Het Dagelijks Bestuur bestaat uit Voorzitter: Vacature, Penningmeester: Peter 
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Vervoort (tot juli Monique Plaisier) en Secretaris Monique Plaisier (tot april Nico Vermeer), 
Vice-voorzitter: Hay Engels (namens Dorpsraad). 
Hay Engels neemt ad-interim de functie van Voorzitter waar. 
 
Voor uitgebreide informatie verwijs ik naar de maandelijkse verslagen van onze Dorpsraad. 
In dit jaarverslag volsta ik met de opsomming van enkele maandelijkse specifieke 
aandachtspunten van het afgelopen jaar. 
 
 
Januari. 

 Kerstboominzameling is gehouden op het kerkplein. 
 De kerstboominzameling wordt geëvalueerd. 
 “Oud en Nieuw” wordt geëvalueerd. 
 Melding aan gemeente dat er i.g.v. sneeuw slecht gestrooid wordt 
 Jaarverslag 2008 wordt vastgesteld 

 
Februari 

 Het balgooien wordt georganiseerd door de Dorpsraad. 5 stellen doen hieraan mee.  
 De nieuw ingericht 60km zone tussen Meterik, Hegelsom en de Middenpeelweg 

wordt geëvalueerd. 
 Er is veel achterstallig onderhoud van de wegen in het buitengebied. 
 Financiëel jaarverslag 2008 wordt goedgekeurd. 
 Plaatsing en in gebruikname AED sportpark. Certificaten worden door Dr. Van 

Dongen aan de deelnemers uitgereikt. Opleidingen waren met prioriteitsgelden 
gefinancierd. Deze AED is geschonken door Rowwen Heze. De andere AED in het 
dorp is ter beschikking gesteld door Dr. Jan van Dongen. 

 
Maart 

 Dorpsraadvergadering niet doorgegaan door gebrek aan agendapunten. 
 
April 

 Mien Klaassen-Sijbers (lid van Dagelijks Bestuur) ontvangt Koninklijke 
Onderscheiding (Lid in de Orde van Oranje Nassau) 

 Vergadering met College van B&W;  De volgende onderwerpen worden besproken: 
 Woningbouw, nieuwe bouwlocatie 
 Dorpsservice- en Zorgcentrum 
 Sluipverkeer door America 
 Onderhoud wegen buitengebied 
 Ontwikkelingen De Peelbergen 
 Veilige fietsverbindingen 
 Herinrichten Kabroeksebeek 
 Turfsteker 
 Uitbreiding varkensbedrijf Willems 
 Verkiezingen nieuwe gemeente 

 
Mei 

 Presentatie jaaroverzicht 2008 Stichting Aan de Brug door Hay Engels 
 Herhaalde bevestiging van besluit van oktober 2008 over afsluiting 

Schiksedijk/Eijckhorsterweg met landbouwsluis.  
 Goedkeur inzet prioriteitsgelden voor toneelgordijn in Gemeenschapshuis 

(Bondszaal) 
 Turfsteker: Voorstel is om een nieuw kunstwerk in de vorm van een turfsteker te gaan 

zoeken, betreffende kunstenaar(s) zullen gezocht moeten worden. 
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 Senioren aan de computer: Er zal een werkgroepje worden geformeerd, samen met 
KBO en Aan de Brug 

 Voortgang America in ’t groen besproken 
 Probleem met putdeksel op Zwarte Plakweg blijft een probleem. Er is contact met 

gemeente hierover.  
 
Juni 

 America in ’t  Groen:  
Particulier initiatief groen in het buitengebied; er zijn 15 gegadigden.  
Kerkbos gaat onderhouden worden door IKL in samenwerking met Jong 
Nederland 

 De Gezamenlijke Collecte America is met 10 Fondsen als deelnemer gedaan; deze 
Collecte  is wederom succesvol verlopen. 

  De Gemeente geeft aan dat aan de locatie tussen wouterstraat en Kerkbos ca. 50-60 
woningen zouden kunnen worden gebouwd. Deze locatie is voorlopig aangewezen 
als bouwlocatie, maar is nog niet definitief. Er zijn nog 2 andere mogelijke locaties. 

 Er is een informatie avond geweest over de inrichting van de Kabroeksebeek. 
 
 
Juli 

 De Dorpsraad organiseert wederom de kleurplaat wedstrijd met de kermis voor de 
kinderen.  

 
 
September 

 Aanvraag prioriteitsgelden door OVA voor sfeerverlichting in dorp is binnengekomen 
en besproken.  

 Evaluatie kermis 2009. De dorpsraad geeft aan de kermis graag te willen behouden 
voor de kernen, maar heeft geen rol bij handhaving. 

 Locatie voor afsluiting Schiksedijk is gekozen door de gemeente, er komt een 
tractorsluis net achter de woning van familie Janssen. Publicatie volgt zo spoedig 
mogelijk. 

 Er is een informatieavond gehouden voor de aanwonenden van de Kerkbos over de 
plannen in het kader van America in ’t Groen. 

 Door wordt een presentatie gehouden door Roy Bouden en Dorpsraad Lottum over 
Bouwen in Eigen Beheer (BIEB). Er is ruim belangstelling voor in America. Dit zal 
worden vervolgd. De Dorpsraad zal hier geen leidende rol in vervullen. 

 De resultaten van het Leefbaarheidsonderzoek in de nieuwe te vormen Gemeente 
worden gepresenteerd in Kronenberg.   

 Turfsteker: Er zijn 3 kunstenaars benaderd voor het maken van een Ontwerp van  
een nieuw kunstwerk (Turfsteker in brons). De Dorpsraad kiest er uiteindelijk voor om 
van het huidige kunstwerk (van Piet Hermans) een replica te laten maken in brons, 
indien dit haalbaar is. De gemeente geeft aan hieraan mee te willen werken en stelt 
€5000,- hiervoor ter beschikking. Ook zal de gemeente een aanvraag van  €7000,- 
pririteitsgelden door Dorpsraad ondersteunen. Dorpsraad neemt positief besluit over 
de inzet van deze prioriteitsgelden. Naar een nieuwe locatie voor het huidige 
kunstwerk wordt gezocht. 
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Oktober  
 

 Er is een informatieavond gehouden voor de aanwonenden van de Gerard 
Smuldersstraat  over de plannen in het kader van America in ’t Groen. 

 America in ’t Groen: de naam voor het nieuw te ontwikkelen wandelpad wordt: 
Kabroeks Ommetje 

 De ANBI (Algemeen Nut Beoogde Instelling) status is toegekend aan de Dorpsraad 
van America met terugwerkende kracht vanaf 1-1-2009. 

 Senioren aan de Computer: Er is erg veel belangstelling voor: ca 30 personen. 
Voorbereidingen door de werkgroep (Dorpsraad, KBO en Aan de Brug) zijn in volle 
gang. 

 De Dorpsraad kent  €5000,- prioriteitsgeld toe aan OVA voor de realisatie van 
sfeerverlichting in het dorp. 

 De Dorpsraad kent prioriteitsgeld toe aan “Oud America” voor de renovatie van het 
herdenkingsmonument voor oorlogsslachtoffers op het kerkhof. 

 Turfsteker: Dorpsraad (Marco Hesp) legt op TV Reindonk uit wat het probleem is en 
wat de plannen zijn.  

 
 
November 

 Aanwezigheid van Dorpsraadsleden bij afscheidsreceptie van Wethouders Marcella 
Dings en Arie Stas. 

 Het functioneren van het Openbaar Vervoer (momenteel Bus, die gebeld moet 
worden) wordt besproken. Dorpsraad doet verzoek aan Veolia om dit te wijzigen naar 
een reguliere vorm van OV, namelijk een uursdienst, zonder dat er gebeld hoeft te 
worden. 

 Vergaderdata 2010 worden vastgesteld. 
 Onderzoek naar Poolse arbeidsmigratie door kennisinstituut Movisie. Conclusie: 

arbeidsmigranten zijn voor het platteland onmisbaar en zij zijn welkom in America.   
 
December 

 De jaarlijkse bijeenkomst met Americaanse verenigingen vindt plaats.  
 De activiteiten voor 2010 worden doorgesproken. 
 ’t Peelklokje wordt geëvalueerd. 
 Stand van zaken m.b.t. Club van de Toekomst is besproken. Er is een Stichting 

opgericht  ‘America in Beweging’ die dit verder op gaat pakken. 
 Diverse andere actuele onderwerpen worden uitgebreid besproken. 
 Hay Engels geeft een presentatie over de Dorpsraad. Wat heeft de Dorpsraad het 

afgelopen jaar 2009 gedaan en wat de plannen zijn voor 2010. 
 Er wordt aandacht gegeven aan de werving van nieuwe Dorpsraadsleden voor de 

periode 2010 – 2014. 
 Er wordt een eerste bijeenkomst gehouden m.b.t. Bouwen In Eigen Beheer (BIEB). 
 De sfeerverlichting in het dorp wordt gerealiseerd. 
 Activiteiten voor het maken van een replica van D’n Turfsteker is gestart. Dit wordt 

uitgevoerd door bronsgieter Rob van den Broek, onder begeleiding van kunstenares 
Mieke van Uden en met ondersteuning van Chris Roose. Het oude kunstwerk zal 
worden geplaatst in het Peelmuseum. 

  
 
Resumerend weer een jaar vol activiteiten. 
 
 
 
Uitspringende punten:  
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 Belangrijke vorderingen m.b.t. veilige fietsverbindingen van America met Horst. 
 - Nieuwe Peeldijk autoluw gemaakt 

- Besluit door Gemeente voor het afsluiten van 
   Schiksedijk/Eijckhorsterweg voor doorgaande motorvoertuigen.  
   Er wordt  een landbouwsluis ingericht. 

 De opzet en organisatie van Senioren aan de Computer (i.k.v. DOP project 
DorpsServiceCentrum) 

 het grotendeels voorbereiden en gedeeltelijk realiseren van het project America in ’t 
Groen 

 Voortgang vervanging Kunstwerk d’n Turfsteker 
 het organiseren van de Gezamenlijke Nationale Collectes in America (editie 3) 
 organisatie van het Balgooien. 
 Organiseren van de Kleurwedstrijd voor kinderen met de kermis 

 
Veel zaken "lopen nog”, zijn nog niet of onvoldoende afgewerkt en zullen daarom regelmatig 
op onze agenda terugkeren in 2010.  
 
 
We kijken vol goede moed uit naar het jaar 2010, waarin we hopen dat: 

 Een goed vervolg kunnen geven aan de Dorps Ontwikkelings Plannen en dat er nog 
meer  tot realisatie mogen komen. 

 Er geen voorzieningen meer wegvallen in ons dorp en dat initiatieven, die de 
leefbaarheid bevorderen positief gewaardeerd worden. 

 Er vervolg wordt gegeven aan het voortvarend werken aan de woningbouw in 
America. Dat er vooral voor ouderen en starters woningen worden gerealiseerd. Met 
name dat het BIEB-project zal slagen. 

 Projecten in ’t kader van America in ’t Groen zullen worden uitgevoerd. 
 Dat de Schiksedijk/Eickhorsterweg veiliger wordt door de afsluiting voor doorgaande 

autoverkeer 
 Dat de overlast van sluipverkeer in America zal worden verminderd en de veiligheid 

wordt vergroot 
 Plan voor het ontwikkelen van een ZorgCentrum/DorpsServiceCentrum van de grond 

gaat komen. 
 Het herinrichten van de Kabroeksebeek gerealiseerd zal worden. 
 Dat de nieuwe stichting ‘America in Beweging’ een geslaagde start mag maken 
 Alle nieuwe aandachtspunten vlot en naar tevredenheid afgehandeld worden. 
 Het kunstwerk D’n Turfsteker in het voorjaar herrijst in brons en dat het oude 

kunstwerk een mooi plekje krijgt in het Peelmuseum. 
 De belangstelling voor het werk van de Dorpsraad minstens zo blijft of nog meer 

groeit. 
 

 
Tenslotte een woord van dank aan al diegenen, die zich het afgelopen jaar actief voor 
de Dorpsraad en dus ook voor de leefbaarheid van ons dorp America hebben ingezet! 
 
 
Opgemaakt door: 
Hay Engels 
Voorzitter Dorpsraad America 
Januari 2010 


